
Protokół Nr 54/23 
z posiedzenia wspólnego Komisji Edukacji, (...) wraz z Komisją Budżetu 

i Finansów, Komisją Infrastruktury i Gospodarki, Komisją Zdrowia i 
Pomocy Społecznej 

w dniu 18 kwietnia 2023 roku 

W posiedzeniu zdalnym udział wzięli: 

1. Zofia Krzemińska- Przewodnicząca Komisji 

2. Katarzyna Kolasa 

3. Jarosław Tadych 

4. Danuta Zalewska 

5. Andrzej Chatłas 

6. Ireneusz Balcer 

z uczestnictwem: 

członków pozostałych stałych Komisji. 

W związku z faktem, iż posiedzenie Komisji odbywa się równolegle z 

posiedzeniem Komisji Zdrowia i Pomocy Społecznej, Komisji Edukacji Komisji 

Budżetu i Finansów, Komisji Infrastruktury i Gospodarki zaistniała potrzeba 

wyłonienia prowadzącego obrady. Członkowie Komisji wyznaczyli 

Przewodniczącego Rady Powiatu M. Charta do prowadzenia wspólnej komisji. 

Wszyscy radni jednogłośnie wybrali prowadzącego obrady. 

Prowadzący obrady otworzył posiedzenie o godz. 14.07 , następnie przedstawił 

porządek obrad, który został przyjęty jednogłośnie. 

1. Przyjęcie sprawozdania z wykonania budżetu Powiatu Sępoleńskiego za 

rok 2022 wraz ze sprawozdaniem finansowym. 

2. Przyjęcie Raportu o stanie powiatu. 

3. Sprawy wniesione . 

4. Zakończenie. 
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Ad. 1. 

Pani Skarbnik M. Masiłkin poinformowała, że chwalony przez Radę Powiatu 

budżet, po uwzględnieniu zmian w ciągu roku, przewidywał realizację dochodów w 

kwocie 74.215.251,05 zł. W 2022 roku dokonano łącznie 19 zmian budżetu, z czego 11 

uchwałami Rady Powiatu Sępoleńskiego i 8 uchwałami Zarządu Powiatu. Plan budżetu 

po zmianach na dzień 31.12.2022 r. wynosił: po stronie dochodów 74.215.251,05 zł; po 

stronie wydatków 71.035.459,54 zł; nadwyżka budżetu w kwocie 3.179.791,51 zł. 

Dochody wykonano w kwocie 72.168.498,49 zł, co stanowiło 97,24% planu, w tym 

planowane dochody bieżące na kwotę 70.400.271,08 zł wykonano w kwocie 

69.987.143,95 zł, co stanowi 99,41% planu rocznego w tym: 

a) dochody majątkowe plan 3.814.979,97 zł wykonanie 2.181.354,54 co stanowi 57,18% 

planu rocznego 

b) dochody bieżące plan 70.400.271,08 zł wykonanie 69.987.143,95 zł co stanowi 

99,41% planu rocznego. 

Uchwalony przez Radę Powiatu plan wydatków budżetowych po zmianach dokonanych 

w ciągu roku przewidywał kwotę 71.035.459,54 zł. Wydatki zrealizowano w kwocie 

67.838.167,90 zł, co stanowi 95,50 % ogółu planu w tycm: 

a) wydatki majątkowe plan 5.328.284,17 zł wykonanie 5.242.452,93 zł, co stanowi 

98,39% planu rocznego 

b) wydatki bieżące plan 65.707.175,37 zł wykonanie 62.595.714,97 zł, co stanowi 

95,26% planu rocznego 

Wydatki bieżące stanowią 92,3% ogółu wydatków, natomiast wydatki majątkowe 

stanowią 7,7% wszystkich wydatków powiatu. 

Wszystkie zadania nałożone z mocy prawa zostały zrealizowane prawidłowo zarówno po 

stronie dochodów jak i wydatków. 

Zaplanowana nadwyżka budżetowa w kwocie 3.179.791,51 zł została wykonana w 

wysokości 4.330.330,59 zł. tj. o 1.150.539,08 zł więcej niż zaplanowano. 

Nadwyżka operacyjna (dochody bieżące - wydatki bieżące) na dzień 31.12.2022 roku 

wyniosła 7.391.428,98 zł (planowano kwotę 4.693.095,71). 

W 2022 roku Powiat realizował program naprawczy przyjęty na lata 2020 - 2022 i 

uzyskał oszczędności w kwocie 6.268.104,81 zł na planowane 6.866.361,61 zł. 

Założeniem Programu Postępowania Naprawczego Powiatu było zachowanie relacji spłat 

zobowiązań, o której mowa w art.243 ust. 1 ustawy o finansach publicznych bezpośrednio 
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po jego zakończeniu. Z uchwalonej Wieloletniej prognozy finansowej wynika, iż w latach 

2023-2032 spełniona zostanie relacja we wszystkich latach prognozy. 

W okresie sprawozdawczym powiat uzyskał dochody na zadania realizowane z udziałem 

środków pochodzących z budżetu Unii Europejskiej i innych bezzwrotnych środków 

zagranicznych w wysokości 2.238.743,91 zł, na planowane dochody roczne 2.832.534,34 

zł, co stanowi 79,04 % planu rocznego. 

Zarząd Powiatu dokonał w roku 2022 łącznej spłaty zobowiązań w kwocie 5.018.076,00 

zł z tego: 

• 1.267.500,00 zł spłata rat kredytów długoterminowych 

• 1.000.000,00 zł wykup obligacji 

• 2.000.000,00 zł wcześniejszy wykup obligacji, których spłata przypadałaby na 

2023 rok 

• 750.576,00 zł spłata wierzytelności z wydatków. 

Stan zobowiązań długoterminowych z tytułu zaciągniętych kredytów i wyemitowanych 

obligacji na dzień 31.12.2022 roku wynosił 16.927.000,00 zł, z czego: 

kwota 1.835.000,00 zł, to zaciągnięte kredyty długoterminowe: 

Kwota 15.092.000,00 zł to wyemitowane obligacje 

Poza tym jest jeszcze dług spłacany wydatkami (umowa wierzytelności) w kwocie 

3.064.818,70 zł. 

Ogółem zadłużenie Powiatu na dzień 31.12.2022 roku wynosiło 19.991.818,70 zł. 

Stosunek długu Powiatu w relacji do wykonanych dochodów kształtuje się na poziomie 

27,70 %. 

Na obsługę długu publicznego w 2022 r. wydatkowano kwotę 1.408.963,07 zł 

Zobowiązania wymagalne na dzień 31.12.2022 r. nie wystąpiły w żadnej jednostce. 

Zaplanowane wydatki inwestycyjne w budżecie roku 2022 w wysokości 5.328.284,17 zł 

zostały wykonane w kwocie 5.242.452,93 zł, co stanowi 98,39% planu rocznego. W 

okresie sprawozdawczym Powiat uzyskał dochody na realizację zadań 

współfinansowanych z budżetu Unii Europejskiej w wysokości 2.238.743,91 zł. Wydatki 

bieżące budżetu wykonano w kwocie 62.595.714,97 zł, tj 92,27% ogółu wydatków. 

Udział wynagrodzeń i pochodnych w wydatkach ogółem to kwota 40.920.555,08 zł, co 

stanowi 60,32% wydatków ogółem. 

W dalszej części wystąpienia M .Masiłki Skarbnik Powiatu przedstawiła uchwałę nr 

Komisja Rewizyjna zapoznała się z Uchwałą Nr 14/S/2023 Składu Orzekającego Nr 3 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy z dnia 14 kwietnia 2023 roku w sprawie: 
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wyrażenia opinii o przedłożonym przez Zarząd Powiatu Sępoleńskiego sprawozdania z 

wykonania budżetu Powiatu za rok 2022 wraz z informacją o stanie mienia Powiatu -

porównując ustalenia RIO z własnymi ustaleniami. Przedstawiła sprawozdanie jednostek. 

Prowadzący obrady M. Chart otworzył dyskusję. 

Radna Z. Krzemińska zwróciła uwagę, że DPS dla dzieci nie przedstawił 

szczegółowych sprawozdań zawartych w opracowaniu. 

Pani Skarbnik wyjaśniła, że DPS dla dzieci nie jest jednostką powiatowa, wiec nie ma 

takiej konieczności. Zapewniła, ze przekazywane dotacje są prawidłowo rozliczane. 

Ad. 2. 

D. Szymańczak przedstawiła raport o stanie powiatu. Szczegółowo przedstawiła 

obszary działań powiatu zawarte w w.w raporcie. 

Prowadzący obrady M. Chart otworzył dyskusję nad raportem. 

Nikt nie zajął głosu w dyskusji. 

Ad. 3. 

Prowadzący obrady M. Chart przedstawił apel Rady powiatu w sprawie 

poparcia inicjatywy partnerstwa jednostek samorządu terytorialnego w ramach 

Europejskiego Korpusu Radnych. Przybliżył zebranym idee powołania Korpusu. 

Poprosił o wskazanie kandydatury radnego do Korpusu. 

Radna I. Sikorska zaproponowała A. Seydak. 

Radna B. Bury zaproponowała Radną I. Sikorską. 

Radna nie wyraziła zgody. 

Radni jednogłośnie zaakceptowali kandydaturę A. Seydak. 

Prowadzący obrady M. Chart zwrócił się do klubów w związku z apelem radnej 

D. Zalewskiej zgłoszonej na poprzedniej sesji. 

Katarzyna Kolasa wiceprzewodnicząca Klubu Razem dla Powiatu 

przedstawiła stanowisko klubu dotyczące apelu radnej. K. Kolasa poinformowała, 

że Klub nie będzie uczestniczyć w tworzeniu oświadczeń, stanowisk czy apeli 

dotyczących spraw światopoglądowych. 

Radny T. Fifielski przedstawił stanowisko Klubu Przymierze dla Krajny. Dodał, 

iż stanowisko klubu jest zbieżne z wygłoszonym przed chwilą. Klub uważa, że nie 

ma potrzeby wynosić obrony JPII na sesje Rady Powiatu. Święty obroni się sam. 
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Radna D. Zalewska odnosząc się do słów przedmówcy oświadczyła, że Jan 

Paweł II nie obroni się bo go nie ma. Następnie odczytała przygotowane 

stanowisko Klubu PIS w Sępólnie Krajeńskim z dnia 28 kwietnia 2023 r. w 

sprawie obrony dobrego imienia św. Jana Pawła : „ W trosce o poszanowanie 

podstawowych wartości budujących polską wspólnotę narodową, odpowiadając na 

medialne próby rujnowania wizerunku Świętego Jana Pawła II, włącza się w 

ogólnopolską obronę autorytetu i dobrego imienia Papieża Polaka. 

Papież Franciszek w 2017 roku ustanowił Świętego Jana Pawła II 

Patronem Województwa Kujawsko-Pomorskiego. Teraz 18 lat po Jego śmierci 

upominamy się o należny Mu szacunek, ponieważ nie może ON osobiście bronić 

swojego dobrego imienia. 

Jan Paweł II jest dla Polaków i wielu innych narodów rozrzuconych po 

wszystkich kontynentach niekwestionowanym autorytetem. Dlatego my mamy 

prawo, a wręcz obowiązek przypomnienia, że Nasz Wielki Rodak opowiadał się za 

równością, wolnością, sprawiedliwością, był orędownikiem ludzi biednych we 

wszystkich zakątkach świata. 

Pragniemy zatem pokazać, że nauka Jana Pawła II niesie w sobie prawdę, 

która łączy a nie dzieli ludzi, bez względu na ich przynależność kulturową, kolor 

skóry czy miejsce zamieszkania. " 

Dodała, że nie dostrzega tu polityki. 

Radna Z. Krzemińska zwróciła uwagę, że nie wie skąd bierze się potrzeba 

obrony Jana Pawła II. Odnosi wrażenie, że społeczeństwo nie oczekuje takich 

stanowisk. 

Radny Fr. Fróhlke zgadza się z odczytanym stanowiskiem, nie widzi jednak 

potrzeby wyrażania tego na sesji. Papież jest świętym i tak zostanie. 

Radna D. Zalewska prosiła o przygotowanie na przyszłą sesję stanowiska Rady w 

tej sprawie. Nie dostrzegła nic złego w przygotowanym stanowisku. Zwróciła 

uwagę, że najwięcej złych rzeczy zostało wystosowanych pod adresem Papieża w 

naszym kraju. 

Prowadzący obrady M. Chart prosił aby oświadczenie Klubu wygłosić w 

punkcie oświadczenia na sesji. 
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Radny A. Chatłas zwrócił uwagę że Przewodnicząca Klubu z emocji nie zdołała 

odczytać nagłówka. Nagłówek brzmi: „ Stanowisko Rady Powiatu w Sępólnie 

Krajeńskim z dnia 28 kwietnia 2023 r. w sprawie obrony dobrego imienia św. 

Jana Pawła II. Jest to propozycja stanowiska Rady, nie stanowiska Klubu. Jeżeli 

Rada nie poprze tego stanowiska, to to stanowisko zostanie stanowiskiem Klubu. 

Proszę mieć świadomość, że zgłosimy to jako propozycję przyjęcia przez Radę, a 

nie przez Klub wyłącznie. 

Radny J. Król stanowisko klubu PIS jest takie i prosimy żeby radni się do niego 

przyłączyli. Wszyscy wiemy, że JPII tak bardzo chciał jechać do Rosji nie wpuścili 

Go, jakie tam zostało myślenie wszyscy wiemy. 

Prowadzący obrady M. Chart zwrócił uwagę, że Klub PIS przedstawiając swoje 

stanowisko jako stanowisko rady stawia inne kluby w sytuacji która może 

wskazywać na uprawianie polityki. Możemy n dzisiejszym spotkaniu 

przegłosować, czy chcemy takie stanowisko wspólne czy nie. 

Radny A. Chatłas podkreślił, że jest to projekt stanowiska Rady i tak należy je 

rozumieć. Takie stanowiska przyjęła bardzo duża liczba j.s.t. w Polsce, m.in. 

sejmik wojewódzki, naszego województwa. Zostanie to stanowisko złożone, 

choćby jako zmiana porządku obrad. 

Radny M. Chart chciałby zaproponować, aby przegłosować w dniu dzisiejszym 

wprowadzenie tego stanowiska do porządku obrad. Od głosowania dzisiejszego 

uzależnia wprowadzenie stanowiska do porządku obrad. Następnie przedstawił 

fragment stanowiska episkopatu Polski w tej sprawie. „... Apelujemy, aby nie 

wykorzystywać osoby Papieża Polaka do celów bieżącej polityki. Zachęcamy do 

modlitwy za wstawiennictwem Świętego Jana Pawła II za naszą wspólnotę 

kościelną i narodową. Nie pozwólmy odebrać sobie poczucia dumy i radości z 

przynależności do Chrystusowego Kościoła. Nie dajmy się podzielić, brońmy 

wspólnie naszych najcenniejszych wartości". Episkopat zachęca do modlitwy ale 

nie do wygłaszania stanowisk. 

Radny J. Król jest to stanowisko klubu PiS apelował o przyłączenie się do niego. 
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Radny Fr. Frohlke apelował aby nie wystosowywać stanowiska jako stanowiska 

wspólnego. Osobiście jest wierzący i praktykujący, ale nie odczuwa potrzeby 

uzewnętrzniania tego. 

Radny T. Fifielski nie chce żeby sprawy światopoglądowe dzieliły Radę i 

społeczeństwo. Osobiście uważa Jana Pawła II za niekwestionowany autorytet, nie 

dostrzega potrzeby wystosowania stanowisk. 

Radny A. Chatłas odniósł się do faktu, że większość samorządów przyjęła 

stanowiska. 

Prowadzący obrady Radny M. Chart prosił aby nie narzucać spraw 

światopoglądowych innym. 

Zaproponował, aby przegłosować propozycję Klubu PIS , aby wprowadzić do 

porządku rady stanowisko. Następnie poddał propozycję pod głosowanie. Za 

wprowadzeniem do porządku obrad głosowało : 

4 radnych, 

10 radnych było przeciwnych, nikt nie wstrzymał się od głosu. 

Prowadzący obrady oświadczył, że w związku z przeprowadzonym głosowaniem 

stanowisko Klubu PIS nie zostanie wprowadzone do porządku obrad. 

Radna K. Kolasa oświadczyła, iż jest zniesmaczona całą sytuacją. Jest jej 

przykro. Nikt nigdy nie zmuszał nikogo do przyjmowania stanowisk. Apelowała 

do Radnego A. Chatłasa, aby nie wciągał radnych w swoje plany. 

Radny J. Król podkreślił, że nikt nikogo do niczego nie zmusza. 

Radny A. Chatłas zwrócił uwagę, że przed chwilą przyjęliśmy inne stanowisko w 

sprawie desygnowania radnej do korpusu a teraz mówi się o wciąganiu w sprawy 

ś wi atop ogl ądo we. 

Prowądzący obrady Marek Chart zamknął posiedzenie Komisji o 15.17. 

Prowadzący obrady 

Ad. 4. 


